

Referat - TB-studienævnsmøde tirsdag d. 30. juni 2020 kl. 12.00-14.30

Tilstede: Tom Børsen, Andreas Birkbak, Lars Bo Henriksen, Lars Botin, Andrés Felipe Valderrama Pineda, Sissel Iversen Aboagye, Rasmus Mølgaard Hansen, Søren Tanggaard Frederiksen, Lasse Langstrup Hägerstrand, Rasmus Mølgaard Hansen, Johannes William Karlsson, Evie Marcelia Trappaud Rønne, Janni Rise Frelsen, Heidi Nørmølle Guldborg (referent).

Afbud: Søsser Brodersen, Christine Albertine Holm Deletaille, Trine Pernille Petersen, Lene Sømod Flou, Trine Hertz.

Gæst: Amanda Garde Valentin

København: Via Microsoft Teams

Aalborg: Via Microsoft Teams

1. Godkendelse af dagsorden + opfølgingspunkter fra sidste SN-møde (referat bilag 1)
Dagsorden blev godkendt. Referat fra sidste møde blev godkendt via rund sendelse uden bemærkninger. Der var ingen gule opfølgingspunkter fra sidst. De blå opfølgingspunkter er bragt videre.
2. Studiemiljø v. Amanda Garde Valentin
Amanda gennemgik kort forløbet for behandling af studiemiljø for evalueringerne for E19. Her blev, for BD og SD fremhævet problematikker omkring indeklime, store grupper, samt studerende der har følt sig stresset/presset nævnt.
For TAN AAL, blev der bl.a. nævnt pladsmangel, kedelige omgivelser m.v. og for KBH indeklime. Resultaterne af dette har ført til, at der er blevet lavet en plakat over tilbud til studerende i forbindelse med deres studie. I Aalborg er der desuden blevet udarbejdet, i samarbejde med nogle studerende, et code-of-conduct i plakat form som vil komme op i løbet af næste semester. Et code-of-conduct synes ligeledes relevant at få udarbejdet i KBH. Andres bringer dette videre.
3. SD (og TAN?) illustrationer v. Andrés (bilag 2) – udsættes til de er færdige – skal på dagsordenen efter sommerferien og skrives i arbejdsplanen

4. Behandling/godkendelse af selvevalueringsrapporter for nævnets uddannelser (TAN, BD og MPBL).

Tom gennemgik/opridsede de forskellige forbedringspunkter på de forskellige uddannelser:

TAN BA:

Vedr. pkt. 1. Her blev der, bl.a. af Lars Bo, argumenteret kraftigt imod, at der ikke skal ændres i optagelseskravet. Og at det, i forhold til TAN uddannelsen, slet ikke giver mening at kræve Matematik A frem for B, da tal/matematik/det tekniske ikke er den væsentligste forudsætning for at klare studiet.

Det blev besluttet at fravælge dette opmærksomhedspunkt.

TAN KA:

Relevansen af virksomhedsforståelse vedr. pkt. 5 blev diskuteret. Lars Bo pointerede, at det ikke er en professionsuddannelse men en akademisk uddannelse. Samtidig blev det drøftet om pkt. 8 er et reelt problem.

Det blev besluttet, at bløde op for formuleringen vedr. pkt. 5. Så ordlyden bliver "Det skal sikres at 2. semester er anvendelsesorienteret." Samtidig blev det besluttet, at pkt. 8 bliver stående, men at det må undersøges om det er et oplevet problem. Lar Botin gjorde opmærksom på at alle ansøgninger bliver konkret vurderet og at kun "egne" studerende optages pr. default.

BD BA:

Vedr. pkt. 3. Det blev her drøftet hvordan punktet kan formuleres bedre, da det skal uddybes.

Andrés/Janni udarbejder nu formulering til dette punkt så den reelle betydning bliver tydeligere.

SD KA:

Andres havde tilføjelse til pkt. 6. Det skal rettes til "både 1. og 2. semester".

MPBL:

Pkt. 2 – her skal betydningen afklares med Søsser/Aida. Janni tager sig af dette.

Rapporterne godkendes med ovenstående rettelser/tilføjelser.

5. E20 undervisningen

Grundet Corona og regler om 1 meters afstand, skal der tages stilling til, hvordan undervisningen i E20 kan forløbe, samt fordeling af lokaler. Rasmus spurgte til hvor mange det drejer sig om. Tom svarede at TAN 5 og TAN 7 ingen problemer har. TAN 3 i Aalborg er derimod en udfordring. I KBH er der

udfordringer på alle semestre. Det er derfor primært et problem i KBH. Problemet består bl.a. i at lokale fordelingen allerede har fundet sted. Og at der er ikke mulighed for, blot at booke større lokaler da disse ikke findes. Andreas pointerede at der sikkert altid vil være et naturligt frafald i antallet af studerende til undervisningen, men at der skal tages stilling til hvordan det håndteres. Der er sendt forslag ud til dette (Janni opridsede disse). Lars Botin har meldt videre til sine semesterkoordinatorer om at anvende en tilmeldingsliste med først til mølle princippet. Hvis der fx er plads til 35 og de er knap 50 på holdet. Samtidig streames undervisningen så de andre har mulighed for at få undervisning andet sted. Det synes som en god ide med en liste fra gang til gang. Andreas foreslog evt. at anvende doodle. Dette vil også være en mulighed på TAN 3 i AAL. Det bliver dog et problem på TAN 7 i KBH, hvorfor det blev besluttet at inddrage grupperummet, sætte reoler, gardin eller lign.op. Det besluttes, at reservere grupperummet den 1. måned, og evt. se på at bytte lokaler samt anvendelse af tilmeldingsliste. Johannes nævnte inddragelse af tutorer.

6. Opsamling på aftagermøde på TA – (bilag 4 i bilag 4a)

Der var aftagermøde for TAN i foråret 2020. Her blev der bl.a. drøftet om evt. kun at mødes 1 gang årligt. Det blev besluttet, at anvende et praktik spørgeskema på både SD og TAN. Kort video til KA hjemmeside skal udarbejdes. Der skal udarbejdes en specialeanalyse – dette arbejde gøres i samarbejde med Alexander samt programansvarlige (venter til august pga. at flere har fået udsættelse). Der er udarbejdet en Onepager, som beskriver hvilke fordele en virksomhed kan have ved at tage en studerende i praktik. Beskæftigelsesmessen er udskudt grundet Corona. Heidi indkalder til nyt aftagermøde i oktober

7. "Projekt 9. semester" (bilag 5 + bilag 5a) – udsat fra sidste møde

Projekt i ekstern organisation. Det besluttes at være fleksible i forhold til om virksomhederne er åbne/lukkede (ifm. Corona). Der gives derfor mulighed bl.a. at afvikle digitalt, eller erstatte af anden aktivitet, hvilket SN er indstillet på i form af dispensationer eller lign.

8. Samarbejde med AAU karrierer (bilag 6) – udsat fra sidste møde

Tom vil tage kontakt til AAU karrierer i Aalborg for at høre om ikke der kan laves noget tilsvarende i Aalborg, samt på SD - Andres har allerede planlagt møde. Det skal overvejes hvordan vi får de studerende til at byde ind på de forskellige projekter. Lars Botin fortalte at der grundet corona ikke er

fulgt op på dette. Heidi Ås kommer og fortæller mere på kandidatdagen. Lars Botin tager kontakt til jobcenter.

Lars Botin orienterede om, at webinar, afholdt af AAU karrier, til jobsøgende, ikke havde nok tilmeldte til de andre uddannelser.

9. Semesterbeskrivelser – (TAN AAL bilag 7-7d, TAN KBH bilag 8-8d, BD bilag 9 -9b, SD bilag 10-10a, samt bilag 12))

Tom gennemgik de enkelte semesterbeskrivelser/uddannelser ud fra studieintensitetsmodellen. – se uddybning i slides. Overordnet er der nogle fejl i selve modellen/tabellerne og de virker ikke altid efter hensigten. Tom bringer disse fejl videre til studieledelsen samt spørgsmålet om, hvorvidt der skal gøres noget ved dette. Andres mente at intensionen for skemaerne er gode, men at han har et ønske om at de forenkles. Han foreslog ligeledes, at man evt. kunne lade studerende lave et log, for derigennem at finde ud af hvad de rent faktisk bruger af tid. Tom bringer dette forslag videre til studieledelsen. Lars Botin er enig i Toms og Andres betragtninger, men synes ligeledes, at det har været en øjenåbner. Så hvis de rettes til, er det et godt værktøj.

Semesterbeskrivelserne godkendes med belastningsskemaerne. TAN 3 KBH manglede. Det besluttes at Tom får uddelegeret ansvaret for denne alene.

10. Studiestartsprøve MSc TA – <https://www.surveyxact.dk/servlet/com.pls.morpheus.web.pages.CoreRespondentCollectLinkAnonymous>

Der er blevet lavet en studiestartsprøve som alle studerende skal tage. Hvis dette ikke sker bliver de afmeldt uddannelsen.

11. Feedback fra SD 10 studerende (bilag 12)

Tom gennemgik de studerendes tilbagemeldinger. Tom enig i disse men det er et spørgsmål om ressourcer. Det forringer kvaliteten hvis ikke man har et sted at arbejde. Og kvaliteten bliver ligeledes ringere hvis ikke man har kontakten til forskningsmiljøet, og dermed ikke de fornødne speciale pladser. Andres pointerede at de studerende der har lavet speciale i grupper af 2-3 personer, har skabt noget godt. Det giver mening at styrke dette i alle uddannelser, at vi har studerende som samarbejder i grupper ved specialer og evt. sammen med en ekstern part.

De studerende skal få noget praktisk ud af at være medlem af alumne. Der er ingen adgang til artikler, hvilket ikke giver mening. Andreas bringer dette videre til den centrale alumne.

Der foregår forhandlinger om vi må anvende seminarrum.

12. Siden sidst

Rasmus spurgte til hvad tankerne er bag at Interventionsbegrebet er blevet fjernet fra S.O. i 2020. Tom fortalte at man skal vælge hvilken tilgang man har til intervention. Der har været forvirring omkring rollefordeling på 4 og 5 semester da det har været svært at forklare intervention. Derfor giver det mening at fjerne det fra 4. semester (nu innovation) men bibeholde på 5. semester

Johannes ønskede at vide hvem der har overtaget Studiesekretær Karin Tofts opgaver. Janni orienterede om, at der vil blive ansat en ny i denne stilling medio august 2020. Indtil da er det Lene Sømmod. I forhold til fagligt indhold er det programkoordinatorer / Janni.

13. Eventuelt

Tom afsluttede mødet med at takke Janni for den store indsats ifm. selvevalueringsrapporterne.